



DR. GHANIM A. ALSHAHEEN

Professor

ga.alshaheen@paaet.edu.kw

أ.د. غانم عبد الله الشاهين
أستاذ

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2005.

His interest in Educational Foundations and Educational Thought.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2005. تتمثل اهتماماته الرئيسية في أصول التربية والفكر التربوي.

Education

المؤهلات العلمية

2000	PhD in Education: University of Manchester, UK.	2000	دكتوراه في الفلسفة.
1996	Master's degree in Education: University of Pittsburgh, USA.	1996	ماجستير في التربية.
1989	Bachelor's degree in Education: Kuwait University.	1989	بكالوريوس في التربية.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2016	Associate Dean of Academic Affairs, College of Basic Education.	2016	مساعد العميد للشئون الاكاديمية في كلية التربية الاساسية.
2016	Member of the Editorial Board of the Journal of the Arabian Gulf message.	2016	عضو هيئة التحرير في مجلة رسالة الخليج العربي.
2015	Head of the Department of Educational Foundations and Administration.	2015	رئيس قسم الأصول والإدارة التربوية.
2015	Faculty member at College of Basic Education.	2005	عضو هيئة تدريس- كلية التربية الأساسية.
2005	Head of the team in charge of setting up the strategy of the institutional structure and development at KAPF.	2003	رئيس فريق البناء المؤسسي للاستراتيجية الأمنية العامة للأوقاف.
2003	Managing editor of Awqaf refereed journal published by KAPF.	2002	رئيس تحرير مجلة اوقاف العلمية في الامانة العامة للأوقاف.
2001	Director of the Studies and External Relations at KAPF.	2001	مدير إدارة الدراسات والعلاقات الخارجية في الأمانة العامة للأوقاف.
2001	Vice Chairman of the Board of Directors of the Human Investment Company.	2001	نائب رئيس مجلس إدارة شركة الاستثمار البشري.
2001	Head of the team in charge of assessing programmes and projects.	2001	رئيس فريق تقييم المشاريع والصناديق الوقفية في الأمانة العامة للأوقاف.
1989	A teacher of Islamic Education.	1989	مدرس تربية إسلامية في وزارة التربية.

Conferences and Courses

- Jan, 2018, annual International Technology, Education and Development Conference, Valencia, Spain.
- Jan, 2009, conference of the Cognitive Cycle of Education- USA.

المؤتمرات والدورات التدريبية

- يناير، 2021، المؤتمر الدولي لتطوير التكنولوجيا والتربية- أسبانيا.
- يناير، 2009، المؤتمر الدولي في الدورة المعرفية في التربية- الولايات المتحدة الأمريكية.

Publications

PhD Dissertation

Islamic values in curriculum.

Master Thesis

Computer and Curriculum.

Books & Book Chapters

2009, 'Ansaq El Qiyam' and the Development of Educational Thinking.

Articles

- 2015, The Virtual University: A future vision for the development of university education in the State of Kuwait, classification of obstacles, methods of confrontation and success factors.
- 2015, Professional values of female student teachers in teacher preparation institutions in the State of Kuwait.

الإصدارات العلمية

رسالة دكتوراه

القيم الإسلامية في المناهج بدولة الكويت.

رسالة ماجستير

المناهج والحاسوب.

كتب وفصول في كتاب

2009، انساك القيم في تطور الفكر التربوي.

مقالات علمية

- 2015، الجامعة الافتراضية: رؤية مستقبلية لتطوير التعليم الجامعي في دولة الكويت تصنيف المعوقات واساليب المواجهة وعوامل النجاح.
- 2015، القيم المهنية لدى الطالبات الملمات في مؤسسات إعداد المعلم بدولة الكويت.

- 2015, The effectiveness of the roles and supervisory tasks of practical education supervisors at the College of Basic Education in the State of Kuwait from the point of view of practical education students.
- 2015, The impact of the teaching performance of a faculty member on the academic achievement of students in teacher preparation institutions in the State of Kuwait.
- 2014, The degree of practicing teaching competencies for faculty members in the College of Basic Education in the State of Kuwait.
- 2012, Female student teachers' perceptions of scientific and ethical values in teacher preparation institutions in the State of Kuwait and the impact of some demographic and academic variables on them.
- 2011, Critical Consciousness as an Approach to Human Freedom from the Perspective of Paulo Freire: An Analytical Study.
- 2011, The relationship between the image of a faculty member among students and the level of their academic achievement in teacher preparation institutions in the State of Kuwait.
- 2010, The views of female students at the College of Basic Education towards the way a faculty member deals with them in the light of some variables.
- 2010, Perceptions of Academic Freedom among Faculty Members in the Colleges of the Public Authority for Applied Education and Training: A

- 2015، مدى فاعلية الادوار والمهام الاشرافية لمشرفي التربية العملية بكلية التربية الاساسية بدولة الكويت من وجهة نظر طلاب التربية العملية.
- 2015، أثر الأداء التدريسي لعضو هيئة التدريس على التحصيل الدراسي للطلبة في مؤسسات اعداد المعلم بدولة الكويت.
- 2014، درجة ممارسة الكفايات التدريسية لاجزاء هيئة التدريس في كلية التربية الاساسية بدولة الكويت.
- 2012، مدركات الطالبات المعلمات للقيم العلمية والاخلاقية في مؤسسات اعداد المعلم بدولة الكويت وتأثير بعض المتغيرات الديموغرافية والدراسية عليها.
- 2011، الوعي النقدي كمقاربة لحرية الإنسان من وجهة نظر باولو فرييري: دراسة تحليلية.
- 2011، العلاقة بين صورة عضو هيئة التدريس لدى الطلاب وبين مستوى تحصيلهم الدراسي في مؤسسات اعداد المعلم بدولة الكويت.
- 2010، آراء طالبات كلية التربية الاساسية نحو أسلوب تعامل عضو هيئة التدريس معهن في ضوء بعض المتغيرات.
- 2010، مدركات الحرية الأكاديمية لدى أعضاء هيئة التدريس في كليات الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب دراسة ميدانية بكليات الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب بدولة الكويت.
- 2009، أثر المهارات البحثية لعضو هيئة التدريس والتسهيلات التي تقدمها مؤسسات اعداد المعلم على الانتاج العلمي لأعضاء هيئة التدريس بدولة الكويت.

field study in the colleges of the Public Authority for Applied Education and Training in the State of Kuwait.

- 2009, The impact of the research skills of a faculty member and the facilities provided by teacher preparation institutions on the scientific production of faculty members in the State of Kuwait.
- 2008, Education reform priorities from the viewpoint of faculty members in teacher preparation institutions in the State of Kuwait.
- 2008, The impact of social, economic, and religious values on the attitudes of female students towards the teaching profession in the State of Kuwait.
- 2007, The role of the endowment in the educational renaissance (model of the General Secretariat of Endowments in the State of Kuwait).
- 2002, The Role of Waqf in Supporting Islamic Values.

• 2008، أولويات اصلاح التعليم من وجهة نظر اعضاء هيئة التدريس في مؤسسات اعداد المعلم بدولة الكويت.

• 2008، مدى تأثير القيم الاجتماعية والاقتصادية والدينية على اتجاهات الطالبات نحو مهنة التدريس في دولة الكويت.

• 2007، دور الوقف في النهضة التعليمية (نموذج الامانة العامة للأوقاف بدولة الكويت).

• 2002، دور الوقف في دعم القيم الإسلامية.